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Geachte raadsleden, 
 
 
De fractie van de D66 heeft op 6 februari 2025 vragen gesteld (cursief weergegeven) op basis van artikel 
41 van het Reglement van Orde inzake de stikstofruimte op de woningbouwprojecten in Hilversum. Met 
deze brief worden de vragen beantwoord. 
 
1. Kunt u een overzicht geven van projecten die sinds de PAS-uitspraak van 2019 zijn vertraagd vanwege 

stikstof en om hoeveel vertraging het uiteindelijk ging? 
Er zijn geen projecten in Hilversum die naar aanleiding van de PAS-uitspraak van 2019 vertraagd zijn.  

 
2. Kunt u een overzicht geven van alle projecten in ontwikkeling voor woningbouw, infrastructuur of 

anderszins waar vorig jaar nog onvoldoende stikstofruimte was om over te gaan te bouw? 
Er zijn geen projecten in Hilversum die in 2024 nog onvoldoende stikstofruimte hadden. 

 
3. Kunt u per project aangeven tot hoeveel vertraging het gebrek aan stikstofruimte voor deze projecten 

tot nu toe al geleid heeft? 
Deze situatie heeft zich in Hilversum nog niet voorgedaan.  

 
4. Welke maatregelen heeft u genomen om te zorgen dat in ieder geval de belangrijkste projecten wel 

snel over voldoende stikstofruimte beschikken? 
Er zijn geen projecten geweest die beperkt of vertraagd werden door stikstof overschrijding. Er zijn 
daarom ook geen maatregelen daartegen getroffen.  

 
5. Kunt u een overzicht geven van projecten in ontwikkeling die geraakt worden door de Raad van State-

uitspraak over intern salderen of de gevolgen van de Greenpeace-uitspraak? 
Bij de ontwikkeling van Buurtschap Crailo is interne saldering gebruikt om genoeg stikstof te 
verminderen zodat het project door kon gaan. Op dit moment wordt onderzocht wat de gevolgen 
zijn van de uitspraak over interne saldering voor het project. De uitspraak van Greenpeace gaat over 
het nationale beleid, en heeft vooralsnog geen gevolgen voor de gemeente.  

 



6. Kunt u aangeven wat in het algemeen de gevolgen zijn van deze rechterlijke uitspraken voor 
Hilversum? 
De projecten van de afgelopen 6 jaar zijn hierop bekeken. Hieruit blijkt dat alleen voor het project 
Buurtschap Crailo er mogelijk gevolgen kunnen zijn. Zie antwoord op vraag 5. Verder hebben deze 
twee uitspraken geen gevolgen voor lopende projecten in Hilversum. 

 
7. Kunt u een overzicht geven welke projecten in ontwikkeling nu het risico lopen op verdere vertraging 

als gevolg van deze uitspraken en welke actie u daarop gaat ondernemen? 
Er kunnen risico's zijn voor het Sportpark-project en toekomstige ontwikkelingen in De Meent 
vanwege stikstofuitstoot. Als projecten te veel stikstof uitstoten in en nabij een Natura 2000-gebied, 
wordt gekeken naar oplossingen om dit probleem op te lossen.  

 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

mr. C.P. Torres Barrera dr. ir. G.M. van den Top 
 


